
     首页 |  期刊介绍 |  编 委 会 |  投稿指南 |  期刊订阅 |  广告服务 |  下载中心 |  联系我们 |  主编介绍 |  

国际口腔医学杂志   2012, Vol. 39  Issue (2): 177-179    DOI: 10.3969/j.issn.1673-5749.2012.02.011

方法介绍 最新目录 | 下期目录 | 过刊浏览 | 高级检索    |    

高效建立牙齿三维有限元模型

刘镇章1  袁小平2

1.广州大学机械与电气工程学院机电工程系  广州 510006；2.泸州医学院附属口腔医院正畸科  泸州 646000

A method for the construction of a 3D finite element model with higher efficiency

Liu Zhenzhang1, Yuan Xiaoping2.

1. Faculty of Mechanical & Electric Engineering, School of Mechanical Engineering, Guangzhou University, Guangzhou 510006, China; 2. Dept. of 
Orthodontics, The Affiliated Hospital of Stomatology, Luzhou Medical College, Luzhou 646000, China

● 摘要  

● 图/表  

● 参考文献  

● 相关文章  

  

 全文: PDF (292 KB)   HTML 输出: BibTeX | EndNote (RIS)      背景资料 

摘要 

有限元分析法应用于口腔研究首先需要建立计算机口腔模型，目前的文献对建模的过程没有做详细的阐述。本文运用高端的建模与分析

软件，以建立一个牙齿计算机模型为例，阐述一种高效建立有限元分析模型的基本思路和方法，为从事医学有限元分析法相关研究的科

研人员提供参考。 
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Abstract： 

The construction of a dental model is a prerequisite for finite element method（FEM） analysis in orthodontics, 

however so far no research has focused on the detailed discussion of the modeling process. This study adopted the 

higher level modeling and finite element analysis software package to construct one tooth model with higher 

efficiency and precision, and intended to demonstrate the basic rationale of a FEM modeling process. It is expected 

this study be a guide for the researchers in this field.
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